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Protokół nr VII/2024 z VII sesji Rady Miasta Podkowa Leśna IX kadencji, 

która odbyła się w dniu 26 września 2024 r. 
w Szkole Podstawowej im. Bohaterów Warszawy w Podkowie Leśnej przy ul. Jana Pawła II 20 

 
 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 

 
I część obrad  

 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
O godz. 18.35 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił otwarcie obrad, stwierdził kworum (obecnych  
13 radnych, nieobecne na całej sesji radne K. Majewska-Lutyk  i A. Rotfeld-Paczkowska, lista 
obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu z sesji) i przekazał informacje o ochronie 
danych osobowych (wyświetlono także na ekranie i umieszczono na sali obrad). 
W posiedzeniu udział wzięli również Burmistrz Miasta, Zastępca Burmistrza Miasta, Skarbnik Miasta,  
Sekretarz Miasta, obsługa prawna, pracownicy UM, przedstawiciele jednostek organizacyjnych, 
mieszkańcy i inni goście. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o wyświetlenie porządku obrad (zawiadomienie o zwołaniu 
sesji z porządkiem stanowi załącznik Nr 2 do protokołu z sesji). 
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 
 
III. Wręczenie nauczycielom aktów nadania stopnia awansu zawodowego 
 
Burmistrz Miasta M. Eckhoff wraz z Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 im. św. Teresy od Dzieciątka 
Jezus M. Prądzyńską oraz Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Bohaterów Warszawy A. Hein wręczyły 
nauczycielom z obu szkół akty nadania stopnia awansu zawodowego na nauczyciela mianowanego 
(szkoła katolicka – Zofia Olczak i Jakub Trepczyński, szkoła samorządowa - Edyta Olszewska, Anna 
Danielska, Małgorzata Górzyńska i Anna Zielińska). Nauczycielom przekazano gratulacje. 
 
IV. Podziękowania dla nauczycieli kończących pracę w podkowiańskich szkołach 
 
Burmistrz Miasta M. Eckhoff oraz Dyrektor A. Hein i Dyrektor M. Prądzyńska podziękowały za 
wieloletnią pracę Paniom kończącym współpracę ze szkołami. 
Ze Szkoły Podstawowej nr 2 im. św. Teresy od Dzieciątka Jezus pożegnano: 
- p. Grażynę Danilczuk - przez wiele lat była pomocą nauczyciela w klasie zerowej, 
- p. Lucynę Foryś - nauczycielka matematyki, 11 lat stażu w szkole, 
- p. Anżelę Mialdun-Ekielską - nauczycielka języka niemieckiego, 20 lat stażu w szkole. 
Ze Szkoły Podstawowej im. Bohaterów Warszawy pożegnano odchodzącą na emeryturę p. Ewę 
Grabowską – nauczycielkę edukacji wczesnoszkolnej, 35 lat stażu w szkole. 
Panie Dyrektor powiedziały wiele ciepłych słów o żegnanych osobach.  
 
Burmistrz Miasta poinformowała, że Miasto Podkowa Leśna po raz kolejny w tym roku uzyskało tytuł 
Lidera Edukacji za wyniki uczniów na egzaminach ósmoklasisty w latach 2021-2023. Podkreśliła, że 
na wynik ten pracowały obie podkowiańskie szkoły i pogratulowała Paniom Dyrektor sukcesu. Dodała, 
że jest to wspólna zasługa uczniów, nauczycieli i rodziców. 
 
V. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr 422/LVII/2023 z dnia 23 listopada 2023 r.  
w sprawie ustanowienia pomników przyrody (nadanie imion drzewom pomnikowym)   
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że uchwała ta celowo została włożona do porządku 
obrad przed wręczeniem uczniom piór, gdyż idea uchwały – czyli nadanie imion 14 drzewom uznanym 
w zeszłym roku za pomniki przyrody – jest właśnie inicjatywą dzieci. Drzewa dziś otrzymają imiona. 
Wniosek w tej został przekazany radnym na jednym z posiedzeń KKOSS. 
Przewodnicząca KKOSS A. Olejniczak-Siara oświadczyła, że Komisja z przyjemnością przyjęta ten 
pomysł i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne (głosowanie 1). 
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Raport z głosowań przeprowadzonych w trakcie sesji stanowi załącznik Nr 3 do protokołu z sesji. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta – uchwała  
Nr 32/VII/2024. 
 
VI. Wręczenie uczniom Piór Burmistrza Miasta za najlepsze wyniki z egzaminu ósmoklasisty 
 
Pan G. Dąbrowski – Honorowy Obywatel Miasta, założyciel i były wieloletni Dyrektor Szkoły św. 
Teresy opowiedział, skąd wziął się pomysł i jaka jest idea wręczania Piór Burmistrza Miasta. 
Przypomniał, że w 2002 r. podjęto decyzję, że na zakończenie szkoły podstawowej i gimnazjum będą 
odbywały się egzaminy zewnętrzne. Otrzymanie stuprocentowego wyniku na egzaminie, gdy ocenia 
ktoś z zewnątrz, to sztuka. Mając to na uwadze, po kilku latach funkcjonowania tego systemu, w 
Podkowie Leśnej postanowiono zacząć wynagradzać uczniów uzyskujących stuprocentowy wynik. 
Padł pomysł wręczania piór wiecznych fundowanych przez Burmistrza Miasta. Sama natomiast 
historia „pióra wiecznego” związana jest z książką „Kamienie na szaniec” i jej ekranizacją z 1977 r. 
(scena z filmu „Akcja pod Arsenałem”). Pan G. Dąbrowski podkreślił, że wartość pióra zależy od 
osoby, która je otrzymuje. Życzył także licealistom, aby tymi piórami napisali w przyszłości bardzo 
dobre matury.  
Przewodniczący RM M. Gołąb dodał, że cieszy się, że nauczyciele w podkowiańskich szkołach 
potrafią tak pracować z dziećmi, że odnoszą one duże sukcesy edukacyjne, a potem jako już dorośli 
ludzie będą zapewne wnosić wiele dobrego do naszego Miasta. Wręczane pióra są motywacją do 
tego, aby uczniowie zdobywali coraz więcej wiedzy i kompetencji.  
 
Burmistrz Miasta M. Eckhoff w asyście Dyrektorek obu szkół oraz Ks. Proboszcza uhonorowała  
12 uczniów Szkoły Podstawowej im. św. Teresy od Dzieciątka Jezus oraz 4 uczniów Szkoły 
Podstawowej im. Bohaterów Warszawy, którzy uzyskali maksymalne wyniki z egzaminu ósmoklasisty 
przeprowadzonego na zakończenie roku szkolnego 2023/2024, wręczając im Złote i Srebrne Pióra 
Burmistrza Miasta. 
 
Dyrektor A. Hein powiedziała, że dla wielu uczniów zdawanie tego egzaminu z różnych powodów jest 
trudne, dlatego dyrekcja cieszy się z każdego uzyskanego przez uczniów wyniku. Jest wielu uczniów, 
którzy otarli się o te 100%.  
Zgodnie z propozycją Pani Dyrektor brawami nagrodzono także tych absolwentów, którzy nie uzyskali 
stuprocentowego wyniku z egzaminu, jednak osiągnęli „swoje Himalaje edukacyjne”.  
 
 
O godz. 19.35 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił przerwę w obradach i zaprosił zebranych na 
poczęstunek. 
 

II część obrad 
 
O godz. 19.59 Przewodniczący RM M. Gołąb rozpoczął II część obrad - obecnych bez zmian  
13 radnych.  
 
 
VII. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miasta 
 
Radni nie zgłosili uwag do projektu protokołu. 
Przewodniczący RM poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne (głosowanie 2 - załącznik Nr 3 
do protokołu z sesji). 
Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Protokół został przyjęty - protokół  
Nr VI/2024 z VI sesji RM przeprowadzonej 29 sierpnia 2024 r. 
 
VIII. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Burmistrz Miasta M. Eckhoff przedstawiła informację o swoich działaniach pomiędzy VI sesją RM 
przeprowadzoną 29 sierpnia 2024 r. a VII sesją RM. Informacja Pani Burmistrz stanowi załącznik Nr 4 
do protokołu z sesji. 
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IX. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że do RM wpłynęły:  

-  przygotowany przez Panią Burmistrz wykaz dróg nieutwardzonych (drogi pylące), na które Miasto 
nie posiada projektów oraz wykaz dróg, które mają ważne pozwolenia, 

- prośba gminy Kłodzko o wsparcie finansowe i materialne dla osób dotkniętych powodzią, 

- skarga mieszkańca w przedmiocie odmowy udostępnienia informacji publicznej przez Burmistrza 
Miasta – RM nie jest właściwym organem do rozpatrzenia tej skargi, dlatego zostanie ona przekazana 
do Samorządowego Kolegium Odwoławczego,  

- wniosek mieszkańców o podjęcie interwencji ws. uregulowania działań Lasów Państwowych w 
granicach administracyjny Podkowy Leśnej.  

Pani Burmistrz przekazano: 

- wnioski Komisji RM i radnych do budżetu miasta na przyszły rok, 

- prośbę radnej E. Wolskiej o usunięcie graffiti, pytanie dot. znaków drogowych na ul. Sosnowej, 
wniosek o objęcie umową na sprzątanie ulic wszystkich ulic obecnie utwardzonych oraz 
przewidzianych do utwardzenia w 2025 r. oraz prośbę o renowację tablicy ogłoszeniowej przy stacji 
WKD Podkowa Leśna Wschodnia, 

- interpelację Przewodniczącego RM dot. polityki informacyjnej WDK ws. wzajemnego honorowania 
biletów WKD na równoległych trasach Kolei Mazowieckich i Szybkiej Kolei Miejskiej, 

- cd. zapytania radnej D. Smolny dot. remontu ul. Głogów, 

- zgłoszenie radnej A. Bankiewicz dot. konieczności usunięcia pozostałości po znaku drogowym i 
zaniedbanej zieleni na ul. Topolowej, 

- wniosek radnej A. Baranowskiej o przeprowadzenie akcji informacyjnej dot. harmonogramu spotkań 
nt. sporządzenia planu ogólnego, 

- przekazane przez radną A. Baranowską pytanie mieszkanki dot. pogorszenia jakości wody. 

Na część z ww. pism Pani Burmistrz udzieliła już odpowiedzi. O uszczegółowienie odpowiedzi można 
będzie się zwracać w XI punkcie sesji. 

 

X. Podjęcie uchwał 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2040 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował łączne omówienie projektów uchwał dot. zmian w WPF  
i zmian w budżecie miasta (pkt X ppkt 1 i 2 porządku obrad). Poinformował, że zmiany finansowe 
dotyczą głównie przesunięć na remont dachu w szkole samorządowej (wprowadza się limit wydatków 
w latach 2024-2025 w łącznej kwocie 1.100.000,00 zł, z tego w 2024 r. 150.000,00 zł i w 2025 r. 
950.000,00 zł) i poprosił Przewodniczącego KF o przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodniczący KF W. Żółtowski przekazał, że po omówieniu projektów uchwał przez Panią Skarbnik 
Komisja pozytywnie zaopiniowała oba dokumenty.  
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne (głosowanie 3 - załącznik Nr 3 
do protokołu z sesji 
Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta – uchwała  
Nr 33/VII/2024. 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2024 rok 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne (głosowanie 4 - załącznik Nr 3 
do protokołu z sesji). 
Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta – uchwała  
Nr 34/VII//2024. 
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3. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Burmistrzowi Miasta Podkowa Leśna uprawnienia do 
ustalania wysokości cen i opłat za korzystanie ze stacji ładowania pojazdów elektrycznych 
zlokalizowanych na terenie Miasta Podkowa Leśna, których właścicielem jest Miasto Podkowa 
Leśna 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że prąd do stacji ładowania pojazdów elektrycznych jest 
dostarczany z sieci UM i nie może on być udostępniany użytkownikom bezpłatnie. Burmistrz musi 
mieć zatem upoważnienie od RM do ustalenia opłat, które pokryją koszty Miasta. Temat był omawiany 
na posiedzeniu KGŁP. 
Przewodnicząca KGŁP A. Brzozowska-Kempf przekazała, że po wysłuchaniu wyjaśnień Zastępcy 
Burmistrza Miasta Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne (głosowanie 5 - załącznik Nr 3 
do protokołu z sesji). 
Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta – uchwała  
Nr 35/VII/2024. 
 
XI. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych 
 
Na pytanie Przewodniczącego RM, czy jest jeszcze coś do wyjaśnienia w kwestiach, na które Pani 
Burmistrz udzieliła już radnym pisemnych odpowiedzi, radni nie zgłosili wniosków o dodatkowe 
wyjaśnienia. 
 
XII. Sprawy różne 
 
W tym punkcie porządku obrad radni poruszyli tematy dotyczące: 
- przeprowadzonego przez Panią Burmistrz spotkania z Zarządem Klubu Jeździeckiego oraz skarg 
mieszkańców na bałagan przy stajni (radna D. Smolny), 
- prośby o wzmocnienie akcji informacyjnej dot. harmonogramu spotkań nt. planu ogólnego (radna A. 
Baranowska). 
Do poruszonych kwestii ustosunkowała się Burmistrz Miasta M. Eckhoff. 
 
Radny Powiatu Grodziskiego R. Nowecki poinformował, że na dzisiejszej sesji Rady Powiatu 
Grodziskiego złożył interpelację ws. powołania Młodzieżowej Rady Powiatu. Ponadto podczas sesji: 
- poinformowano, że względu na koniec dofinansowań będzie zakończony program Dziennego Domu 
Opieki Medycznej w Szpitalu Zachodnim, Pani Dyrektor planuje jednak, aby w tym miejscu zostały 
utworzone dodatkowe miejsca rehabilitacyjne, 
- uchwalono nowy Plan Ochrony Zdrowia Psychicznego i przeznaczono dodatkowe 37 tys. zł na tę 
formę ochrony, 
- udało się przesunąć środki na remont spalonego Liceum Ogólnokształcącego w Grodzisku Maz.  
i wkrótce zostanie ogłoszony przetarg na remont. 
Radny powiatowy dodał, że przekazał dalej sprawy zgłoszone mu przez radnych Miasta Podkowa 
Leśna po ostatniej sesji RM – będą one załatwiane w miarę możliwości. Jeśli chodzi o kwestię 
przejścia dla pieszych przy wyjeździe na drogę wojewódzką (przejście w tym miejscu jest 
bezzasadne, bo prowadzi na trawnik), to informacja trafiła do Powiatowego Zarządu Dróg, który 
będzie się zajmował tym tematem razem z Mazowieckim Zarządem Dróg Wojewódzkich. 
 
XIII. Zamknięcie sesji 
 
O godz. 20.29 Przewodniczący RM M. Gołąb podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął 
VII sesję Rady Miasta Podkowa Leśna IX kadencji. 
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Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na stronie eSesja.tv - 
adres: https://esesja.tv - link udostępniony jest na stronie internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie audio-video zamieszczone jest na stronie na podkowalesna.esesja.pl, w BIP Miasta oraz 
poprzez odnośnik do BIP-u na stronie internetowej miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także na 
ekranie i odczytano na początku sesji. 
 
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  
        /-/           /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KF – Komisja Finansów 
KGŁP – Komisja Gospodarki i Ładu Przestrzennego 
KKOSS – Komisja Kultury, Oświaty i Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich Urzędu Miasta Podkowa Leśna 
Ref. IK – Referat Infrastruktury Komunalnej Urzędu Miasta Podkowa Leśna 
WKD – Warszawska Kolej Dojazdowa 

 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych  
2. Zawiadomienie o zwołaniu sesji z porządkiem obrad 
3. Raport z głosowań 
4. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 

 
 
 
 
 


